

Actis realises investment in Egypt's Commercial International Bank

[Cairo, 19 May 2014] Actis, the pan-emerging market investor, today announced it has successfully realised its investment in Commercial International Bank (CIB), the leading bank in Egypt. Actis has sold its remaining 6.5% to add to the 2.6% sold to international investors in March 2014.

Actis invested in CIB in July 2009 in a transaction that made Actis the largest single shareholder. Since then, the bank has grown significantly despite a period of political instability since the Arab Spring of 2011. Actis has sold its remaining 6.5% to Fairfax Financial Holdings Ltd ("Fairfax").

Commenting on the exit, Paul Fletcher, Executive Chairman at Actis, said: "It's been a privilege to work with such a great team at CIB over the last five years. CIB is a world class bank that has proven itself in the most challenging of circumstances. Egypt is at a crossroads and foreign investors are re-awakening to the opportunity. At Actis, we have continued to invest in the country over the last three years and we are now actively seeking further opportunities in Egypt. This exit allows us to return a significant profit to our investors, demonstrating the resilience of the country's investment environment".

Speaking from Cairo, Hossam Abou Moussa, an Actis director, added: "We are proud of what CIB has accomplished; CIB has a bright future with a growing market share in both corporate and retail banking. The consumer banking proposition in particular has grown significantly to capture strong demand for personal finance and saving products".

Hisham Ezz Al-Arab, Chairman and Managing Director of CIB, commented: "We are grateful for the support that Actis has shown over the last five years. Working with the Actis team has enabled us to grow and become a prominent player in the retail banking industry in Egypt. We are also very excited that internationally renowned investor, Fairfax, see the true potential of the Egyptian market and our organization and look forward to them becoming happy shareholders".

CI Capital Investment Banking acted as the exclusive financial advisor to Actis.



Notes to editors

About Actis

Actis is a pan emerging markets private equity firm with a growing portfolio of investments in Asia, Africa and Latin America; it currently has US\$7 billion funds under management. Combining the expertise of over 100 investment professionals on the ground in nine countries, Actis identifies investment opportunities in three areas: private equity, energy and real estate. Actis is proud to actively and positively grow the value of those companies in which it invests and in so doing contribute to broader society.

www.act.is

About CIB

CIB was founded in 1975 and is Egypt's leading private sector bank with 153 branches and over 500 ATMs. It serves 700 corporate and 400 small and medium sized enterprise (SME) clients as well as 500,000 retail banking clients.

www.cibeg.com

For More Information

Investor Relations

Sherif Khalil

Head of Investor Relations

Sherif.khalil@cibeg.com

Yasmine Hemeda

Senior Investor Relations Analyst

Yasmine.hemeda@cibeg.com

Nelly El Zeneiny

Investor Relations Analyst

Nelly.elzeneiny@cibeg.com

Head Office

21/23 Charles De Gaulle Street,

Giza

P.O. Box 2430 Cairo

Egypt

Contacts

Tel +202 3747 2000

Fax +202 3570 3632

Website www.cibeg.com

Yasmine Hemeda

أكتيس تتخارج من استثمارها في البنك التجاري الدولي - مصر

القاهرة في 19 مايو 2014 أعلنت أكتيس، المتخصصة في مجال الاستثمار المباشر في الأسواق الناشئة، عن التخارج من استثماراتها في البنك التجاري الدولي - مصر، البنك الرائد في القطاع المصرفي المصري حيث قامت أكتيس اليوم ببيع حصتها المتبقية في رأس مال البنك والتي تبلغ 6.5%. وتأتي هذه الصفقة استكمالاً لبيع أكتيس 2.6% من حصتها في رأس مال البنك التجاري الدولي في مارس من هذا العام، حيث قامت أكتيس ببيع حصتها المتبقية والبالغة 6.5% إلى شركة فيرفاكس القابضة للخدمات المالية.

وكانت أكتيس قد قامت بشراء حصة في البنك التجاري الدولي - مصر في يوليو 2009 لتصبح بذلك أكبر مستثمر منفرد في رأس مال البنك. ومنذ ذلك الحين وبالرغم من التطورات المتلاحقة على الصعيد السياسي والاقتصادي التي شهدتها مصر منذ عام 2011 والتي تعثر البعض في مجابعتها، فقد تمكن البنك من التعامل مع هذه التغيرات بسلاسة وانعكس ذلك بوضوح في قدرة البنك على زيادة معدل نمو أرباحه خلال السنوات الماضية.

وعلق السيد/ بول فليشر، رئيس مجلس الإدارة لشركة اكتيس قائلاً: "نحن نعترف بعلاقتنا بالبنك التجاري الدولي، وقد شرفنا بالعمل على مدار خمس سنوات مع كوادر مصرفية متميزة بقيادة مجلس إدارة يتمتع بمستوى عال من الخبرة المتنوعة والمهنية. وعن جدارة فقد استحق البنك التجاري الدولي مركزه المرموق في صدارة الجهاز المصرفي المصري، مجتازاً بذلك التحديات الكثيرة التي واجهها الاقتصاد المصري في الفترة الأخيرة. وعلى الرغم من أن مصر تمر حالياً بهذه المرحلة الانتقالية، إلا أن هذه الصفقة تعكس بوضوح رغبة المستثمرين الأجانب في اغتنام الفرص المتميزة وبداية استعادة الثقة في مناخ الاستثمار في مصر. هذا، وقد أثمر استثمارنا في البنك التجاري الدولي عن تحقيق عائد كبير لمستثمرينا. وقد وصلت أكتيس الاستثمار في مصر طوال السنوات الثلاثة الماضية، ونود أن نؤكد أننا سنستمر في البحث عن فرص استثمار جديدة في هذا السوق الواعد".

وعقب حسام أبو موسى، مدير عام بشركة أكتيس في مصر، قائلاً "نحن فخورون بما حققه البنك التجاري الدولي وعلى أتم ثقة في قدرة البنك على تحقيق المزيد من الإنجازات وزيادة نمو حصصه السوقية في كافة أوجه أنشطة البنك المصرفية خاصة في قطاع التجزئة المصرفية حيث حقق البنك نجاحاً كبيراً في زيادة حصته السوقية خاصة في مجال خدمات القروض والأوعية الادخارية".

وقد عبر السيد/ هشام عز العرب - رئيس مجلس إدارة البنك التجاري الدولي والعضو المنتدب، قائلاً: "نحن ممتنون لشركة أكتيس على ما قدموه للبنك من دعم على مدار خمس سنوات، حيث استطاع البنك من خلال خبرة أكتيس في مجال التجزئة المصرفية أن يحقق نمواً ملحوظاً في محفظته ليصبح أحد أبرز مقدمي خدمات التجزئة المصرفية في السوق المصرية".



وأضاف سيادته بأن استثمار مؤسسة مالية عالمية بحجم فيرفاكس في السوق المصري إنما يؤكد إدراكهم الكامل للإمكانات الحقيقية للسوق المصري بصفة عامة وثقتهم في قدرات مصرفنا بصفة خاصة. ونحن نتطلع لانضمامهم إلى قائمة المساهمين في البنك.

وجدير بالذكر أن بنك الاستثمار سي أي كابيتال قد قام بالعمل كمستشار مالي حصري لشركة أكتيس.

معلومات عن أكتيس

أكتيس هي شركة متخصصة في الاستثمار المباشر في الأسواق الناشئة ولديها محفظة استثمار متنامية في كل من آسيا وأفريقيا وأمريكا اللاتينية. وتبلغ قيمة الأصول التي تديرها الشركة 7 مليار دولار أمريكي. ومن خلال خبرات فريق عمل يتكون من 100 متخصص في مجال الاستثمار منتشرون بتسعة مكاتب حول العالم، تقوم أكتيس بتحديد فرص استثمارية في ثلاث مجالات وهي الاستثمار المباشر والطاقة والاستثمار العقاري. وتفخر أكتيس بقدرتها على التنمية الإيجابية للشركات التي تستثمر فيها التي تنعكس بالتالي على المجتمع ككل. www.act.is

معلومات عن البنك التجاري الدولي - مصر

تأسس البنك التجاري الدولي (CIB) عام 1975 ويعد البنك الرائد في القطاع المصرفي المصري. هذا ويدير البنك شبكة واسعة مكونة من 153 فرعاً وأكثر من 500 جهاز صراف آلي. وبامتلاكه لأقوى علامة تجارية وبصدارته للقطاع المصرفي، يأتي البنك التجاري الدولي عن جدارة كالاختيار الأول لأكثر من 700 شركة عاملة في مصر، بالإضافة إلى 400 عميل في قطاع المشروعات الصغيرة والمتوسطة وأكثر من 500 ألف عميل في قطاع التجزئة المصرفية. www.cibeg.com

لمزيد من المعلومات

علاقات المستثمرين

شريف خليل

مدير علاقات المستثمرين

Sherif.khalil@cibeg.com

ياسمين حميدة

محلل أول علاقات المستثمرين

Yasmine.hemeda@cibeg.com

نيللى الزيني

محلل علاقات المستثمرين

Nelly.elzeneiny@cibeg.com

المركز الرئيسي

برج النيل الإداري

23/21 شارع شارل ديغول - الجيزة

صندوق بريد 2430 القاهرة

تليفون

+202 3747 2000

فاكس

+202 3570 3632

www.cibeg.com الموقع الإلكتروني

Yasmine Hemeda